

EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

[Texte]

Wednesday, March 19, 1986

• 1808

The Clerk of the Committee: Honourable members, a quorum is present. Pursuant to Standing Orders 90, 91 and 92, your first item of business is to elect a Chairman and I am ready to receive motions to that effect.

Mr. Reimer: I would be pleased to move a nomination for chairmanship of this committee to Doctor Bill Winegard.

Mr. Ravis: I second the motion.

The Clerk: It has been moved by Mr. Reimer, seconded by Mr. Ravis, that Mr. William Winegard take the Chair. Is it your pleasure to adopt the said motion?

Motion agreed to

The Clerk: I declare Mr. Winegard duly elected Chairman of this committee and invite him to take the Chair.

• 1810

The Chairman: Thank you. May I say how pleasantly surprised I am by this.

An hon. member: Overwhelmed!

The Chairman: Overwhelmed, certainly. And I thank you.

As you came in, you were handed a statement which it has been suggested that we all read or we could be turfed off the committee, apparently. I am not going to read it in its entirety, but I do want to bring it to your attention that under the new provisional Standing Orders, within five days of this meeting we must submit to the clerk of the committee . . .

Mr. Axworthy: Is that five working days, Bill?

The Chairman: Five working days, yes—the list of five members of the House who will act in our place, or could be called upon to act in our place. That list will be appended to *Votes and Proceedings*.

I do not know how you want to do this. I have already arranged to switch with certain people; that is, for example, Bob Hicks thought I would be suitable to replace him on Defence, and since he had already had experience with this committee in the past, I said fine, I would go switching with him. Others have made some attempt to have in essence everybody nominate the same person, so that the Whip's office does not have much choice as to whom to call; there are only two or three people there.

But I leave that to you, and just remind you that Parliamentary Secretaries cannot be members if they are attached to the departments that are associated with us. If we do not provide it, apparently we are removed from the committee and the striking committee will put someone else on. I see we have a date here of Wednesday, March 26, by which ours are to be in.

TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

[Traduction]

Le mercredi 19 mars 1986

Le greffier du Comité: Honorables députés, nous avons le quorum. Conformément aux Règlements 90, 91 et 92, vous devez tout d'abord élire un président, et j'attends les motions à cet effet.

M. Reimer: J'ai le plaisir de proposer la candidature de M. Bill Winegard à la présidence de ce Comité.

M. Ravis: J'appuie la motion.

Le greffier: M. Reimer, appuyé par M. Ravis, propose que M. William Winegard soit élu président. Est-ce que vous adoptez la motion?

La motion est adoptée

Le greffier: Je déclare M. Winegard élu président de ce Comité et je l'invite à assumer la présidence.

Le président: Merci. Je tiens à vous dire à quel point je suis agréablement surpris.

Une voix: Abasourdi.

Le président: Abasourdi, exactement. Et je vous remercie.

Quand vous êtes arrivés, on vous a remis une déclaration que nous devons lire absolument, sous peine d'exclusion du Comité. Je n'ai pas l'intention de la lire maintenant, mais je vous signale tout de même qu'aux termes du nouveau règlement provisoire, nous devons soumettre au greffier du Comité dans les cinq jours . . .

M. Axworthy: Cinq jours ouvrables, Bill?

Le président: Oui, cinq jours ouvrables, la liste de cinq députés qui nous remplaceront, ou qui pourraient le faire, éventuellement. Cette liste sera annexée aux procès-verbaux et témoignages.

Je ne sais pas comment vous souhaitez procéder. Je me suis déjà mis d'accord avec certaines personnes, avec Bob Hicks, par exemple, que je pourrais remplacer à la Défense et qui, de son côté, pourrait me remplacer ici, puisqu'il a déjà siégé à ce Comité. Nous allons donc faire un échange. Dans certains cas, plusieurs personnes ont choisi la même personne, mais cela ne donne pas beaucoup de choix au bureau du whip quand on a besoin de quelqu'un; il n'y a que deux ou trois personnes en tout.

Cela dit, c'est votre responsabilité, et je vous rappelle simplement que les secrétaires parlementaires qui ont des liens avec les ministères dont nous nous occupons ne peuvent être choisis. Si nous ne fournissons pas cette liste, nous risquons de nous faire exclure du Comité, et de nous faire remplacer par quelqu'un d'autre. Je vois que nous avons une date limite pour présenter cette liste, le 26 mars, mercredi.